

Acta de la Junta Permanent de la Facultat de Psicologia

Número de l'acta: 121

Tipus de sessió: Extraordinària

Data: 11/12/2023

Hora: 15:00

Lloc: Sala de Graus

Hi assisteixen: Ramon Barnadas, Tomás Blasco, Albert Bonillo, Marta Borrueco, Andres Chamarro, Ramon Cladellas, Jose Costa, Sònia Darbra, Miquel Domènech, Silvia Edo, Albert Espelt, Estel Gelabert, Anna Jordana, Joaquim. T. Limonero, M. Jesús Nebrera, Joan Pujol, Beatriz San Román, Teresa Sánchez, Olga Soler, Susana Subirà, Meritxell Torras, Anna Vale

No hi assisteixen: Carlota Andre, Berta Castella, Carla Garreta, Lua Gómez, Núria jonet, David Larios, Ariadna Mallol, Alèxia Ordóñez, sofia Peris, Maira Pinart, Sara Saulina

S'excusen: Maria Alvarez, Albert Feliu,

ORDRE DEL DIA:

1. Aprovació, si escau, de l'acta de l'última Junta Permanent (JP120 del 16.10.2023)
2. Informació sobre el nou edifici amb presència del Rector
3. Informacions de l'equip de deganat
4. Aprovació, si escau, dels i les membres del tribunal dels premis extraordinaris de titulació del curs 2022-23
5. Aprovació, si escau, del procediment d'accés per canvi d'estudis per al curs acadèmic 2024-25
6. Aprovació, si escau, del procediment d'accés per canvi d'estudis estrangers pel al curs acadèmic 2024-25
7. Aprovació, si escau, de la reverificació del Màster Universitari en Trastorns de la Comunicació i el Llenguatge (MUTCL)
8. Aprovació, si escau, de la modificació de la distribució per quotes de les tutoritzacions dels TFM del MUPGS
9. Torn obert de paraules

El Degà obre la sessió donant la benvinguda a tothom i, especialment, al Rector, Javier Lafuente, i a Àngels Guimerà, Cap del Gabinet del Rectorat, agraint la seva presència. Tot seguit, el Secretari dona els noms de les persones que han excusat la seva assistència.

A continuació, s'aborda el primer punt previst a l'Ordre del Dia.

PUNT 1: Aprovació, si escau, de l'acta de l'última Junta Permanent Extraordinària (JP120) de 16 d'octubre de 2023.

L'acta és aprovada per assentiment.

PUNT 2: Informació sobre el nou edifici amb presència del Rector.

El Rector fa una exposició de les condicions que han permès plantejar la construcció del nou edifici amb el qual es pretèn resoldre les necessitats dels centres del Campus que es troben en una situació més precària: l'Institut de Neurociències i la Facultat de Psicologia. El projecte contempla una primera fase amb dues torres (de les quals a la Facultat de Psicologia li correspondria un espai mínim d'una torre i mitja) ampliable a tres torres si es pot disposar del pressupost que això requereix. El projecte es troba ara en fase de licitació i, per tant, no s'ha elaborat cap disseny. El Rector descriu tot el procés que comporta la construcció de l'edifici i les successives fases i estima que l'obra podria estar enllestida a finals de l'any 2027, i així fer el trasllat durant l'any 2028. Finalment, aclareix que, un cop adjudicada la licitació, la Facultat disposarà de tot l'any 2024 per fer les seves propostes basades en les necessitats de docència i recerca que requeriran el centre i els seus departaments en els propers anys.

Tot seguit s'obre un torn de paraules en el qual intervenen diversos membres que agraeixen al Rector la seva presència i les explicacions donades, expressen diferents opinions i demanen alguns aclariments sobre els criteris que cal seguir per dissenyar les estructures i espais. El Rector insisteix en què no s'ha de pensar en termes de dimensions, sinò de necessitats i que ha de ser a partir de les mateixes que s'hauran de fer les demandes a les persones responsables d'elaborar el projecte, les quals plantejaran les propostes que considerin adients per satisfer les necessitats i que hauran de ser consensuades i acordades amb la Facultat i els seus Departaments.

Un cop ateses les consultes i preguntes, el Rector es despedeix i els membres de la Junta Permanent li expressen el seu agraïment. És acompanyat pel Degà, el qual delega momentàniament en el Secretari la continuació de la sessió.

Atès que ha transcorregut més d'una hora des del començament de la sessió, i per tal de guanyar temps, la Vicedegana d'Afers Acadèmics demana passar al punt 7. Tothom està d'acord.

PUNT 7: Aprovació, si escau, de la reverificació del Màster Universitari en Trastorns de la Comunicació i el Llenguatge (MUTCL)

La Vicedegana exposa les raons per les quals es considera convenient demanar la reverificació del Màster, tot aclarint que una part dels recursos necessaris per dur-lo a terme estaran a càrrec dels Departaments implicats i una altra part serà proporcionada pel Rectorat. S'obre un torn de paraules on es demanen aclariments sobre com es formalitzarà per part dels Departaments l'aportació dels recursos. La Vicedegana exposa que, com en la resta de Màsters Oficials, el plantejament és que la dotació completa de recursos per part del Rectorat es concretarà quan el Màster assoleixi els criteris de matriculació i qualitat establerts. Tot seguit, la proposta de reverificació és aprovada per assentiment.

A continuació, i ja amb la presència del Degà, el Secretari proposa plantejar els punts 4, 5 i 6 de l'Ordre del Dia, amb la qual cosa mostren el seu acord totes les persones de la Junta Permanent.

PUNT 4: Aprovació, si escau, dels i les membres del tribunal dels premis extraordinaris de titulació del curs 2022-23

La proposta que s'adjunta a l'Annex d'aquesta acta és aprovada per assentiment.

PUNT 5: Aprovació, si escau, del procediment d'accés per canvi d'estudis per al curs acadèmic 2024-25

La proposta que s'adjunta a l'Annex d'aquesta acta és aprovada per assentiment.

PUNT 6: Aprovació, si escau, del procediment d'accés per canvi d'estudis estrangers pel al curs acadèmic 2024-25

La proposta que s'adjunta a l'Annex d'aquesta acta és aprovada per assentiment.

Tot seguit, es passa al punt 3 de l'Ordre del Dia.

PUNT 3: Informacions de l'equip de deganat

El Degà expressa la seva decepció pel fet que a la present sessió no hi hagi cap representant de l'alumnat per tal de conèixer la seva opinió envers la convocatòria de vaga dels propers dies 13 i 14. Tot seguit explica que davant d'aquesta convocatòria el Rectorat ha considerat que cada centre pot dur a terme les actuacions que consideri convenients, i que l'Equip de Deganat farà demà un comunicat.

Aclareix que és una vaga convocada exclusivament per als/les estudiants i que no es preveu que s'impedeixi l'accés als edificis a PDI i PTGAS, però que sí s'espera que es produeixin afectacions pel que fa a l'assistència i l'accés dels/de les estudiants, per la qual cosa recomana reprogramar les activitats avaluatives, seguint les indicacions del Rectorat, i utilitzar els recursos virtuals si es considera adient fer-ho.

S'obre un torn de paraules on participen diferents persones de la Junta expressant la seva preocupació per una situació que consideren que ha empitjorat des de l'última convocatòria de vaga. Se suggereix establir canals de comunicació amb els/les convocants per tal de dur a terme durant els propers mesos accions proactives per evitar una escalada d'incidències. El Degà manifesta que els canals de comunicació i diàleg per part de l'Equip estan sempre disponibles, però que no hi ha un/a interlocutor/a amb qui establir aquest diàleg.

El Director del Departament de Psicobiologia i Metodologia de les Ciències de la Salut formula diferents preguntes a l'Equip de Deganat. En primer lloc, pregunta quines mesures estan previstes per tal de garantir la seguretat de les persones i l'accés a l'edifici, fent referència a les pintades amenaçants que va rebre un professor del seu Departament amb ocasió de les vagues de la passada primavera. El Degà respon indicant que aquest tema és competència del Rectorat i l'Administrador de Centre afegeix que justament per tractar aquesta qüestió està convocat a una reunió amb la resta d'Administrador/ores per planificar el protocol d'actuació. A continuació, el Director del Departament de Psicobiologia i Metodologia de les Ciències de la Salut demana saber qui i com ha establert que no es dificultarà l'entrada a l'edifici per part dels possibles piquets, a la qual cosa respon el Degà que això es conseqüència de les converses entre

la Coordinadora d'Assemblees i la Vicerectora d'Alumnat i Ocupabilitat. Finalment, i aclarint que ell té programades classes els dies de la vaga, el Director del Departament pregunta al Degà si amb la seva recomanació de no programar activitats avaluatives li està dient explícitament que no imparteixi aquestes classes. El Degà respon que en el comunicat que enviarà demà, dimarts, les seves indicacions i recomanacions seguiran la línia establerta des del Rectorat.

A continuació pren la paraula una de les representants del professorat per demanar informació sobre quan està previst el retorn dels professors sancionats i quines mesures prendrà la Universitat quan això es produeixi. El Degà indica que per tractar aquest tema el Rectorat ha convocat una reunió amb tots/es els/les Degans/anes pel proper dia 18.

El Vicedegà d'Alumnat i Promoció explica que té reunions periòdiques amb les delegades i les representants de l'Assemblea i que ha demanat explícitament a aquestes últimes que vinguessin a la present reunió de Junta Permanent.

El Director del Departament de Psicobiologia i Metodologia de les Ciències de la Salut recorda que el professor del seu Departament que va rebre les pintades amenaçant-lo de mort va interposar una denúncia a Mossos d'Esquadra i demana saber qui són les persones que actuen en nom de l'Assemblea per tal d'informar la policia i que aquesta esbrini si han estat o no responsables d'aquells fets. El Vicedegà respon indicant que cada cop que s'ha reunit ha tingut interlocutores diferents, i que considera, pel que fa a les característiques de les pintades, que el que aquestes indiquin una possible amenaça de mort és una interpretació. El Director del Departament de Psicobiologia i Metodologia de les Ciències de la Salut intervé dient que el contingut de les pintades és inequívoc perquè Mossos d'Esquadra ho va qualificar com a amenaça de mort i demana que això consti explícitament a l'acta de la sessió.

Continua el torn d'intervencions on les diferents opinions i suggeriments expressen: a) el malestar per l'actuació de piquets i la necessitat de protegir la seguretat de tothom; b) el respecte envers els motius per la convocatòria de vaga; c) la necessitat d'establir canals de diàleg i plantejar altres sistemes i mètodes per canalitzar les reivindicacions, i, d) el fet que cal dur a terme accions proactives com ara les diferents formacions recollides en el subpla de Coneixement estratègic sobre Politiques d'igualtat de gènere i LGTBIQ a la UAB entre d'altres. Tanmateix es recorda la necessitat de promoure la Política de la Facultat de Psicologia davant de situacions d'assetjament, conductes sexuals inapropiades, discriminacions i abusos de poder (Document elaborat per la Comissió d'Igualtat de la Facultat de Psicologia per encàrrec de l'Equip de Deganat, març de 2023).

Tot seguit, el Degà demana posar fi a les intervencions sobre aquesta qüestió indicant que la Junta seguirà treballant sobre aquest tema en successives reunions i que des de l'Equip es mantindran sempre oberts els canals de diàleg i s'analitzaran les possibles actuacions que puguin ajudar a resoldre aquesta problemàtica. Les persones de la Junta mostren el seu acord.

Com a última informació des de l'Equip de Deganat, el Vicedegà d'Alumnat i Promoció explica que ha tingut notícia de que alguns/unes professors/ores han demanat a alumnes els seus números de telèfon mòbil per informar-los sobre canvis en les programacions de les activitats docents i que ells/elles ho comuniquin a la resta d'alumnes del grup. El Vicedegà indica que, tot i que aquesta acció pugui ser benintencionada per ambdues parts (professor/ora i alumne/a) no s'ha de fer servir en cap cas, i que s'han d'utilitzar els canals oficials de comunicació com correu electrònic, sistema d'avisos de Moodle, o d'altres. Es comenta que el número de telèfon mòbil

de cada alumne/a és a l'abast del professorat a través de SIGMA i no cal demanar-lo a la persona. El Vicedegà explica què això és una qüestió que els tècnics de SIGMA resoldran de cara al proper semestre, i insisteix en què en cap cas s'ha de demanar ni fer servir el mòbil dels/de les alumnes.

S'obre un segon torn de paraules i la Directora del Departament de Psicologia Clínica i de la Salut demana quines són les tasques que, de cara al projecte del nou edifici, han de fer els Departaments. El Degà explica que cal fer una relació de necessitats per tal que l'estudi d'arquitectes pugui començar a dissenyar unes primeres propostes que després seran analitzades pel centre.

PUNT 8: Aprovació, si escau, de la modificació de la distribució per quotes de les tutoritzacions dels TFM del MUPGS

La Vicedegana d'Afers Acadèmics de Graus i Màsters i de Qualitat exposa els motius que porten a la necessitat d'actualitzar el model i que queden reflectits en la documentació presentada a la Junta Permanent.

La Directora del Departament de Psicologia Clínica i de la Salut mostra el seu desacord amb el procediment emprat per plantejar la possible aprovació d'aquesta actualització, argumentat que s'ha fet amb molta premura, i demana posposar-la per a una propera reunió de la Junta Permanent a fi de donar temps als Departaments per analitzar-la més a fons. La Vicedegana respon que l'equip de Coordinació del TFM necessita amb urgència disposar del model de distribució per poder organitzar l'oferta i fer-la arribar amb temps suficient a l'alumnat del MUPGS, i que demorar-ho per més endavant no és viable.

Atès que no hi ha acord en aprovar la proposta per assentiment, es realitza una votació a mà alçada amb el resultat següent: 9 vots a favor, 0 vots en contra, i 4 abstencions.

Per tant, la Junta Permanent aprova la proposta d'actualització de la distribució de l'encàrrec de tutorització TFM_MUPGS que s'adjunta a l'Annex d'aquesta acta.

PUNT 9: Torn obert de paraules

No es produeix cap intervenció.

Sense cap més assumptes per tractar, el dia 11/12/2023 a les 17:40 hores, el President aixeca la sessió, de la qual, com a Secretari, estenc aquesta acta.

El Secretari

Vist i plau
El President

Tomás Blasco

Ander Chamarro